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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 12/2014 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 14 DE JULIOL DE 2014  
 
  
Identificació de la sessió: 
Núm. 12/2014  
Sessió: ordinària 
Data: 14 de juliol de 2014  
Horari: 11:33 a 15:35 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel Grup Municipal Coalició per Manacor 

1. Riera Mascaró, Catalina 
2. Rufiandis Cabrer, Francisca 
3. Bover Sansó, Maria 
4. Sureda Rosselló, Sebastiana 
5. Sureda Fons, Maria Magdalena 
6. Flores Pineda, Roberto Arturo 

 
- Pel Grup Municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Sureda Fons, Antoni 
3. Servera Munar, Antoni 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EM 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 
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- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
2. Ginard Puigserver, Joan 

 
- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
- Regidor no adscrit 

1. Perelló Román, Miquel 
 
Secretari general 
Nicolau Conti Fuster 
 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1.  Acta sessió 11/2014 ordinària. 
2. Donant compte de l’informe de la Secretaria General relatiu al vot de qualitat que 
correspon al batle per decidir els empats en les votacions del Ple. 
3. Donar compte de les resolucions dictades en el mes de juny de 2014. 
4. Precs i preguntes. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa 
5. Relatiu a la ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’aprovació de la 
proposta de la delegada d’Urbanisme d’emetre informe del projecte i estudi d’impacte 
ambiental del parc fotovoltaic de Santa Cirga i Son Crespí Nou. 
6. Relatiu a la proposta de la delegació d’Urbanisme sobre no tramitació modificació 
puntual Normes Subsidiàries per ampliació d’usos al Polígon Industrial. 
7. Relatiu a la proposta de la delegació d’Urbanisme d’aprovació del projecte de 
legalització i reconeixement extrajudicial de factura. 
8. Relatiu a la proposta de la delegació de Porto Cristo d’aprovació de reconeixement 
extrajudicial de crèdit. 
 
Mocions 
9. Moció de Grup Municipal PSM-IV-EM sobre la convocatòria d’un referèndum sobre 
la monarquia. 
 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
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1.  Acta sessió 11/2014 ordinària 
 
Es dóna compte de l’acta de la sessió núm. 11/2014 ordinària duta a terme el passat 9 de 
juny de 2014. 
 
Vista i trobada conforme, s’aprova per unanimitat. 
 
 
2. Donant compte de l’informe de la Secretaria General relatiu al vot de qualitat 
que correspon al batle per decidir els empats en les votacions del Ple. 
 
Es dóna compte de l’informe de Secretaria que seguidament es transcriu: 
 
“Secretaria General 
 
Assumpte: Informe relatiu al vot de qualitat que correspon al batle per decidir els 
empats en les votacions del Ple. 
 
INFORME 
 
Antecedents 
 
1. En la sessió ordinària del passat dia 9 de juny de 2014 es va aprovar la inclusió en 
l’ordre del dia, per via de urgència, d’una moció presentada pel grup municipal del 
PSM-IV-EM, sobre la convocatòria d’un referèndum per determinar la forma política de 
l’Estat.  
 
2. Després d’un extens debat es va passar a la votació d’aquesta moció, i el resultat va 
ser el de sis vots a favor, sis vots en contra i vuit abstencions. Aquest mateix resultat es 
va tornar reproduir en la segona votació que es dugué a terme de conformitat amb el 
disposat a l’article 100.2 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de 
les entitats locals (endavant, ROF), que assenyala literalment:     
 

«En el caso de votaciones con resultado de empate se efectuará una nueva votación, y 
si persistiera el empate, decidirá el voto de calidad del Presidente.» 

 
3. Instal·lada la controvèrsia sobre la forma en què s’havia de resoldre la situació 
d’empat, el Sr. Batle va manifestar que mantendria el seu vot d’abstenció que havia 
emès en les dues votacions precedents.    
 
4. Demanat el parer del secretari sobre la situació produïda aquest manifestà que tot i no 
disposar en aquest moment del temps i els mitjans de consulta tècnica suficients per 
poder respondre amb el degut rigor i profunditat el cas plantejat, entenia que el batle 
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havia de resoldre la situació de l’empat amb un pronunciament exprés a favor o en 
contra de la moció, a vista de la dicció literal del darrer incís de l’article 100.2 del ROF 
abans transcrit.     
  
5. El batle expressà que dissentia d’aquesta interpretació i que no era precís que dirimís 
ara l’empat mitjançant un pronunciament exprés a favor o en contra de l’aprovació de la 
moció, motiu pel qual proposà l’encàrrec  de l’emissió d’un informe per escrit al 
secretari sobre el particular el qual es podria dur a terme amb les condicions requerides i 
que havia exposat l’esmentat fedatari públic. 
 
Consideracions jurídiques 
 
Primera 
 
L’atribució del batle de decidir els vots amb vot de qualitat ve recollida en els preceptes 
següents: 
 
- Article 21.1 c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.  
- Article 24 a) del RDL 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refús de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local.  
- Article 41.4 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.  
 
Mentre que l’article 100.2 del ROF, transcrit en el paràgraf segon dels antecedents 
d’aquest informe, afirma literalment que en cas de persistir l’empat en la segona votació 
«...decidirá el voto de calidad del Presidente.» 
 
Segona 
 
A l’hora d’interpretar una norma jurídica l’article 3.1 del codi civil indica com a 
primera regla que «Les normes s’interpretaran segons el sentit propi de les seves 
paraules... ». 
 
Amb aquest sentit, i de la lectura primigènia del precepte estudiat, resulta evident que el 
temps verbal utilitzat, en la llengua castellana pròpia en que està redactat, és el de futur: 
“decidirá” (el President), per la qual cosa la interpretació feta “in voce” pel secretari 
que subscriu en el transcurs de la sessió plenària va ser que entenia que resultava precís 
que el batle, front la situació d’empat creada, havia d’adoptar –a partir d’aquell 
moment- una decisió a posteriori que suposaria exercir el vot de qualitat que li 
corresponia i, per tant, dirimir definitivament la controvèrsia amb un sentit o amb un 
altre a efectes de poder declarar si s’aprova finalment o no la moció sotmesa a debat.  
   
Tercera 
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Nogensmenys, la interpretació seguida per la jurisprudència que s’ha tengut ara ocasió 
de consultar no va precisament amb la línia exposada, sinó que es decanta en considerar 
que el vot de qualitat del batle no suposa que a aquest se li exigeixi un vot posterior 
afegit, sinó que el vot que ja ha emès és el que inclina la votació (STSJ de Castella i 
Lleó de Burgos, de 14 de novembre de 2008, LA LEY 170880/2008).      
 
Això atès, en el cas que ens ocupa el batle es va abstenir en les dues votacions que varen 
acabar amb un empat a sis vots respecte de la moció presentada, per la qual cosa no se’n 
deriva tampoc un pronunciament exprés sobre si el seu vot va ser a favor o en contra de 
la mateixa. 
 
La prestigiosa revista tècnica especialitzada en Administració Local “El Consultor de 
los Ayuntamientos y Juzgados”  ha tractat aquesta qüestió en una consulta publicada en 
l’edició núm. 20 de l’any 2012 (quinzena del 30 d’octubre al 14 de novembre), de la 
forma següent:   
 

«El voto de calidad del Presidente producirá toda su eficacia en los casos en que haya 
votado en sentido afirmativo o negativo, y no en el supuesto de que se haya abstenido 
de votar, ya que la abstención no podrá originar ni el efecto propio de todo voto, ni el 
de calidad como Presidente, ya que el voto no se ha llegado a producir. En tal caso, el 
asunto no queda aprobado». 

 
Quarta 
 
En consideració a les argumentacions jurisprudencials i doctrinals transcrites en 
l’apartat anterior, podem simplement afegir que es pot considerar que l’assumpte no va 
ser finalment aprovat perquè en les dues votacions que es varen dur a terme els vots a 
favor no varen ser superiors als vots en contra, condició aquesta que imposa l’article 
47.1 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, quan 
disposa: 
 

«Los acuerdos de las corporaciones locales se adoptan, com regla general, por 
mayoría simple de los miembros presentes. Existe mayoría simple cuando los votos 
afirmativos son más que los negativos». 

 
Conclusions  
 
Primera. No va ser necessari ni exigible, després de les dues votacions anteriors,  
l’emissió d’un vot posterior del batle perquè resolgués i dirimís els empats produïts.  
 
Segona. La moció presentada, per la via d’urgència, pel grup municipal del PSM-IV-
EM, sobre la convocatòria d’un referèndum per determinar la forma política de l’Estat 
no va ser aprovada en la sessió ordinària del Ple del dia 9 de juny de 2014.  
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Manacor, 12 de juny de 2014 
El secretari general 
Nicolau Conti Fuster” 
 
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 0:09:19 a 0:11:45) 
 
Finalitzades les intervencions, el Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’esmentat 
informe. 
 
 
 
 
3. Donar compte de les resolucions dictades en el mes de juny de 2014. 
 
Es dóna compte de les resolucions de la batlia inscrites en el mes de juny de 2014, amb els 
números 1637 al 1937/2014. 
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 0:12:05 a 0:17:56) 
 
Finalitzades les intervencions, el Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les 
esmentades resolucions  
 
 
4. Precs i preguntes. 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentades pel Grup Municipal Socialista el 8 de juliol de 2014, amb el núm. 8733 de 
RGE: 

1. No considera l’equip de govern que hauria d’actuar amb més contundència 
davant les reiterades i flagrants infraccions urbanístiques que es produeixen amb 
cert panell de la carretera de Porto Cristo? 
2. Com justifica el Batle la manca d’atenció que ha demostrat durant aquesta 
legislatura envers el nucli de s’Illot? 
3. Quines mesures fa comptes implementar l’equip de govern, a curt i mig 
termini, per solucionar la manca de pressió d’aigua durant els mesos d’estiu a 
Porto Cristo? 
Manacor, 8 de juliol de 2014  
Amanda Fernández Rubí 
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Portaveu del Grup Municipal Socialista”. 
 
El Sr. Nadal Santandreu formula la primera pregunta, que és contestada per la Sra. Riera 
Mascaró. 
 
La Sra. Fernández Rubí efectua la segona pregunta i la respon el batle. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza realitza la tercera pregunta i la contesta el Sr. Amer Artigues. 
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 0:18:20 a 0:53:09) 
 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal PSM-IV-EM el 10 de juliol de 2014, amb el núm. 
8825 del RGE: 

“1. El batle Pastor ha dit que rebutjava la Via Verda impulsada pel govern, en un 
intent d’evitar que mai mes pugui arribar el tren als nuclis d’Artà, de Sant 
Llorenç, Son Servera i Artà.  Per quin motiu el batle va acompanyar al president 
Bauzà a la visita a les obres de la malnomenada Via Verda? 
2. A la delegada de policia:  Que fa comptes fer la delegada per regular el trànsit 
de vehicles, bicicletes i vianants en els encreuaments del Passeig Ferrocarril amb 
els carrers Via Alemanya, Verònica i Barracar? Fa comtes pintar un “pas de 
vianants” per donar seguretat a la gent que passeja per la via central que 
transcorre pel mig de les palmeres? 
3. Al delegat de Medi Ambient: Amb el recent canvi de concessió en la recollida 
de residus s’ha produït un canvi de contenidors, i en alguns casos s’ha demostrat 
que tenen una capacitat insuficient, fa seguiment l’equip de govern d’aquesta 
anomalia?  Els contenidors de rebuig i els de recollida de vidre són externament 
iguals, ha valorat l’equip de govern posar algun tipus de distintiu per ajudar als 
ciutadans a diferenciar-los? 
 
Prec:  (El mes de març ja varem fer aquest prec i no ha estat atès, no han fet 
res!) L’estat dels voltants de la basílica paleocristiana de Sa Carrotja està en un 
estat més que deplorable.  L’any passat diferents grups de l’oposició ja varem 
transmetre aquesta queixa que ens havien fet arribar diferents persones, la cosa 
va acabar com sempre amb un “Recollim el seu prec”.  En vistes a que la 
basílica es troba en un nucli turístic li demanan que abans que comenci la 
temporada es prenguin accions per reparar el vidre que cobreix el jaciment, 
s’acondicioni el cartell explicatiu i es millori la senyalització per tal que els 
visitants aconsegueixin trobar-lo sense l’ajuda dels nadius. 
 
Miquel Oliver Gomila 
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Grup Municipal PSM-IV-ExM 
Manacor, 10 de juliol de 2014”. 

 
El Sr. Gaia Riera realitza la primera pregunta, que és contestada pel batle. 
 
El Sr. Oliver Gomila efectua la segona i la tercera pregunta, que són contestades per la 
Sra. Sureda Rosselló i el Sr. Amer Artigues, respectivament. 
 
El Sr. Oliver Gomila formula el prec, que es respost per la Sra. Riera Mascaró. 
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 0:53:14 a 1:30:25) 
 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal del Partit Popular de Manacor el dia 11 de juliol de 
2014, amb el número 8876 del RGE: 

“1. En es darrer ple varem fer un prec demanant que se pintas sa senyalització 
d’entrada a Cales de Mallorca, s’entrada de Cala Murada, sa connexió de Cala 
Murada amb Cales de Mallorca i sa carretera de Son Macià i encara no s’ha fet.  
Mos podria informar s’equip de govern quan ho tenen previst fer? 
2. Ja esteim en plena temporada turística i s’accés a Cala Domingos està 
pràcticament intransitable, s’equip de govern te prevista qualque actuació al 
respecte? 
3. A sa passada legislatura es va elaborar un complet pla de mobilitat urbana 
sostenible, impulsat per sa delegació de medi ambient i  s’agenda local 21, amb 
sa participació directa dels ciutadans a través des Forum Ciutadà, dels 
comerciants i des sector industrial dirigit per al cap de sa policia local on 
s’establien, a través d’accions concretes, ses actuacions necessàries i prioritats 
en matèria de mobilitat per a un desenvolupament sostenible de sa ciutat de 
Mancor.  Podria dir-nos s’equip de govern quines accions concretes del Pla de 
Mobilitat (PMUS) ha duit a terme durant sa present legislatura?  Quines accions 
concretes d’aquest pla té intenció dur a terme durant es temps que queda de 
legislatura? 
Manacor, 11 de juliol de 2014  
Antoni Sureda Fons 
Portaveu del Grup Municipal Partit Popular de Manacor”. 

 
Les tres preguntes presentades són formulades pel Sr. Sureda Fons, i contestades, 
respectivament, per les Sres. Sureda Rosselló i Riera Mascaró i Sr. Amer Artigues. 
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Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 1:30:30 a 1:47:40) 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana el dia 11 de juliol de 2014, 
amb el número 8885 del RGE: 

“1. Quins ingressos tendrà l’Ajuntament de Manacor arran de la construcció del 
megaparc solar de Santa Cirga? 
2. Creu adient l’equip de govern que mentre al Passeig Ferrocarril la velocitat 
està limitada a 40 km/h a la Via Portugal el límit de 50 km /h? 
3. Quin és el pressupost per a 2014 de la Junta Municipal de Districte de 
Portocristo? 
Joan Llodrà Gayà 
Grup Municipal d’Esquerra Republicana 
Manacor, 11 de juliol de 2014”. 

 
Les preguntes, efectuades pel Sr. Llodrà Gayà, són contestades pel batle, la primera, i 
per la Sra. Sureda Rosselló la segona i la tercera. 
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 1:47:43 a 1:49:21 (de la primera part)  i 
0:00.01 a 0:13:08 (de la segona part) 
 
 
PRECS ORALS  
 
El Srs. Oliver Gomila i Gaià Riera, així com la Sra. Hinojosa Abenza, formulen precs 
orals. 
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 0:13:13 a 0:16:00) 
 
 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa 
 
 
5. Relatiu a la ratificació de l’acord de la Junta de Govern Local d’aprovació de la 
proposta de la delegada d’Urbanisme d’emetre informe del projecte i estudi 
d’impacte ambiental del parc fotovoltaic de Santa Cirga i Son Crespí Nou. 
 



 10

La Sra. Riera Mascaró dóna compte de l’acord de la Junta de Govern Local següent, 
adoptat en sessió de 19 de juny de 2014, prèvia proposta de la delegada d’Urbanisme i 
dictaminada per la Comissió Informativa General el 16 de juny de 2014: 
 
“Sobre la proposta de la delegada d’Urbanisme d’emetre informe del projecte i 
estudi d’impacte ambiental del parc fotovoltaic de Santa Cirga i Son Crespí Nou. 
 
Vista la proposta de la Delegada d’Urbanisme d’11 de juny de 2014, 
 
Vist el dictamen de la Comissió Informativa General de 16 de juny de 2014, 
 
Vist l’informe del projecte d’estudi d’impacte ambiental de 17 de juny de 2014 de la 
tècnica de Patrimoni, Sra. Magdalena Salas Burguera, 
 
La Junta de Govern Local acorda per unanimitat: 
 
Emetre informe favorable, als efectes de l’article 28 de la Llei 11/2006, del projecte i 
estudi d’impacte ambiental del parc fotovoltaic de Santa Cirga i Son Crespí Nou, remès 
per la Comissió de Medi Ambient de les Illes Balears en data 14 de maig de 2014, tot 
seguint el parèixer dels informes de l’arquitecte municipal de 26 de maig de 2014 i del 
tècnic de Medi Ambient de 4 de juny de 2014, així com de l’informe de la tècnica de 
Patrimoni de 17 de juny de 2014”.  
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 0:16:25 a 1:04:00) 
 
Finalitzades les intervencions, es passa a votació i el Ple de l’Ajuntament acorda per dotze 
vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, ALM i Sr. Perelló Román), dos vots en contra 
(PSM-IV-EM) i set abstencions (Grup Municipal Socialista, Partit Popular de Manacor i 
Esquerra Republicana)  ratificar l’acord de la Junta de Govern Local referit, adoptat en 
sessió de 19 de juny de 2014.  
 
 
 
6. Relatiu a la proposta de la delegació d’Urbanisme sobre no tramitació 
modificació puntual Normes Subsidiàries per ampliació d’usos al Polígon 
Industrial. 
 
La Sra. Riera Mascaró dóna compte de la proposta següent, dictaminada prèviament per 
la Comissió Informativa General en reunió de 7 de juliol de 2014: 
 
“A LA COMISSIÓ INFORMATIVA GENERAL 
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1. Sobre no tramitació modificació puntual Normes Subsidiàries per ampliació 
d’usos al Polígon Industrial 
  
2. Exposició de fets: 
 
En data 27 de desembre de 2013, la gerent de l’Associació de Propietaris i Usuaris del 
Polígon Industrial de Manacor, presentà escrit sol·licitant una revisió i/o modificació de 
les vigents Normes Subsidiàries de Manacor per tal d’ampliar els usos d’aquell polígon 
industrial, tot adjuntant estudi subscrit per l’arquitecte, Sr. Jaume Luis Salas. Aquesta 
documentació fou informada per l’arquitecta adscrita al Departament d’Urbanisme i pel 
TAG, Cap del Servei d’Urbanisme en el sentit que l’objecte de la sol·licitud havia de ser 
ponderada, en el seu cas, dins un procediment de revisió del planejament general, però 
no dins una modificació puntual. 
 
En data 25 de març de 2014, l’Associació de  Propietaris i Usuaris del Polígon 
Industrial de Manacor, presentà nou escrit acompanyada de nova documentació 
subscrita per l’arquitecte Jaume Luis Salas, que fou informada en el mateix sentit per 
l’arquitecta municipal. 
 
3. Fonaments de dret: 
 
L’article 31 RD 1346/1976 que aprova el Text Refós de la Ley del Suelo de 1976; 
l’article 123 del RD 2159/1978, que aprova el Reglamento de planeamiento urbanístico; 
l’article 52 de la Llei 2/2014, d’Ordenació i ús del sòl de les Illes Balears; l’article 24 i 
47 de la Ley 7/1985, de Bases de Régimen Local que atribueix al Ple de la Corporació 
municipal la competència sobre l’aprovació dels instruments de planejament urbanístic 
general. 
 
4. Proposta: 
 
La delegada d’Urbanisme i Obres eleva a la Comissió Informativa General, en base els 
informes que consten a l’expedient, la següent proposta, per a la seva elevació al Plenari 
de la Corporació: 
 
Comunicar a l’Associació de propietaris i usuaris del polígon industrial de Manacor que 
la seva sol·licitud d’ampliació dels usos del polígon industrial a través d’una 
modificació i/o revisió de les actuals Normes Subsidiàries es tractarà dins la revisió del 
planejament urbanístic general de Manacor (ja sigui NN.SS. o PGOU) i no a través 
d’una modificació puntual de les NN.SS. tot seguint el parer dels informes dels serveis 
tècnics i jurídics del Servei d’Urbanisme de l’Ajuntament.  
 
Manacor, 25 de juny de 2014 
La delegada d’Urbanisme 
Catalina Riera Mascaró” 
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Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 1:04:33 a 1:52:02) 
 
Finalitzades les intervencions, es passa a votació i el Ple de l’Ajuntament acorda per dotze 
vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, ALM i Sr. Perelló Román), dos vots en contra 
(Sr. Sureda Fons i Servera Munar del Partit Popular de Manacor) i set abstencions (Sr. 
Bosch Lliteras–PP-, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM i Esquerra Republicana) 
aprovar la proposta precedent. 
 
 
 
7. Relatiu a la proposta de la delegació d’Urbanisme d’aprovació del projecte de 
legalització i reconeixement extrajudicial de factura 
 
El batle anuncia que aquest punt es retira de l’ordre del dia. 
 
 
 
8. Relatiu a la proposta de la delegació de Porto Cristo d’aprovació de 
reconeixement extrajudicial de crèdit. 
 
La Sra. Sureda Rosselló dóna compte de la proposta següent, dictaminada prèviament 
per la Comissió Informativa General en reunió de 7 de juliol de 2014: 
 
“Proposta de la delegació Porto Cristo d’aprovació de reconeixement extrajudicial 
de crèdit. 
 
Antecedents 
 
1- Presentada per JOSE ISIDRO MARTIN VILLALBA, amb NIF 18.225.664-G, la 
factura número 06-2014 de data 02-06-2014 corresponent al lloguer del mes de juny 
2014 i consum elèctric del període 14/03/14 a 21/05/14 del local situat al carrer 
Estribord, 21, de Porto Cristo, per un import total (IVA INCLOS) de 895,68€ 
 
2- Informe d’Intervenció de data 13-06-14 
 
3- Reserva de crèdit número 201400011402 de data 13-06-2014 
 
Fonaments de dret 
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1- L’art. 26.2 c) del RD. 500/1990 , de 20 d’abril , que desenvolupa el capítol primer del 
títol VI de la Llei  39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en 
matèria pressupostaria. 
 
2- L’art. 60.2 del RD. 500/1990 , de 20 d’abril , que desenvolupa el capítol primer del 
títol VI de la Llei  39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en 
matèria pressupostaria. 
 
3- L’art. 176.2 b) del RD Legislatiu 2/2004 , de 5 de març , que aprova del Text Refós 
de la Llei de les Hisendes Locals. 
 
4- Base número 29 de les Bases d’Execució del Pressupost General de l’Ajuntament de 
Manacor de l’exercici 2014. 
 
Per tot això , previ  dictamen de la Comissió Informativa General , propòs al Ple de 
l’Ajuntament de Manacor l’adopció del següent: 
 
ACORD: 
 
Reconèixer extrajudicialment les factures que es diran  per ser despeses que exigeixen la 
formació del corresponent expedient per correspondre a una factura que no ha seguit el 
procediment administratiu establert per contractes menors fins a 18.000€ (IVA no 
inclòs) i conseqüentment, aprovar la factura o factures presentades per JOSE ISIDRO 
MARTIN VILLALBA amb NIF 18.225.664-G que es relacionen a continuació , per un 
import total de 895,68 € IVA inclòs. 
 
Data factura Núm factura Concepte Import 
02/06/2014 06-2014 Lloguer mes de juny 2014 895,68 

 
Manacor, 20 de juny de 2014 
El regidor delegat de Porto Cristo 
Joan Gomila Capó” 
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 1:54:06 a 1:55:50). 
 
Finalitzades les intervencions , es passa a votació i el Ple de l’Ajuntament acorda per dotze 
vots a favor (Coalició per Manacor, AIPC, ALM i Sr. Perelló Román), cap vot en contra i 
nou abstencions (Partit Popular de Manacor, Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM i 
Esquerra Republicana) aprovar la proposta precedent. 
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Mocions 
 
9. Moció de Grup Municipal PSM-IV-EM sobre la convocatòria d’un referèndum 
sobre la monarquia. 
 
El Sr. Oliver Gomila dóna compte de la moció presentada pel seu grup el 3 de juliol de 
2014, amb RGE 8556, següent: 
 
“MOCIÓ SOBRE LA CONVOCATÒRIA D’UN REFERÉNDUM SOBRE LA 
MONARQUIA 
 
La recent proclamació i coronació del rei Felip VI ha tornat a obrir amb força el debat 
social sobre la forma política de l’Estat. 
 
La monarquia és la forma política que va preveure la dictadura per a succeir el general 
Franco a la Ley de Sucesión de la Jefatura de Estado de 1947.  Més concretament, Joan 
Carles de Borbó va ser nomenat hereu del dictador per la Ley Orgánica del Estado 
1/1967 de 10 de gener. 
 
Posteriorment, en el procés constituent de la Transició es va portar a terme sense 
encarar el debat entre monarquia o república i enmig d’un clima de por per la proximitat 
de la dictadura i l’amenaça militar. 
 
Si bé és cert que la monarquia es va aprovar per referèndum dins la Constitució de 
1978, aquesta es presentà com un bloc i sense destriar-se d’altres punts com les 
llibertats fonamentals o el dret d’autonomia de les nacionalitats o regions.  Els ciutadans 
espanyols no varen poder decidir llavors, i no han pogut fer-ho encara, si volien 
continuar, o no, amb un rei com a cap d’Estat tal i com es va fer en altres països, per 
exemple Itàlia el 1946. 
 
En els darrers anys, la monarquia ha patit una progressiva pèrdua de popularitat entre 
els ciutadans a causa de la crisi econòmica, de la desconfiança general en les 
institucions polítiques i dels casos de corrupció.  Tot plegat fa que sigui convenient 
permetre als ciutadans exercir el dret a decidir sobre la forma política de l’Estat com 
una manera d’aprofundir en el sistema democràtic. 
 
Per tot això, es proposa al ple l’adopció dels següents 
 
ACORDS 
 
1.- L’Ajuntament de Manacor, una vegada s’ha proclamat el nou rei Felip VI, reconeix 
el dret a decidir sobre qualsevol aspecte de la vida política que tenen els ciutadans, les 
ciutadanes i els pobles, i insta al Govern Espanyol a celebrar un referèndum per a 
decidir la forma política de l’Estat, segons consigna l’article 92 de la Constitució 
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Espanyola i la Llei Orgànica 2/1980 de 18 de gener, sobre la regulació de les diferents 
modalitats de referèndum. 
 
2.- L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a reconsiderar l’ús del 
Palau de Marivent a fi de permetre l’accés públic a tota la ciutadania, així com també a 
notificar a la Casa Reial que, amb el seu canvi de titular, el Palau de Marivent deixa de 
ser d’ús exclusiu per a les vacances dels seus membres.  I a que deixi d’aportar un milió 
i mig d’euros anuals al manteniment per a residència privada de la Família Reial. 
 
3.- L’Ajuntament de Manacor creu en la objectivitat de la justícia i en que tothom és i 
ha de ser igual davant aquesta, per això mostra el seu rebuig a l’aforament del “rei 
pare” especialment per la fórmula express que s’ha seguit, donant la sensació que s’ha 
fet únicament per ocultar la part més obscura de la Casa Reial i concretament la part 
més obscura de Joan Carles I. 
 
Manacor, 3 de juliol de 2014  
Sebastià Gaià Riera 
Portaveu del grup municipal PSM-IV-ExM” 
 
La Sra. Fernández Rubí formula una esmena de supressió a la moció presentada, al seu 
punt tercer, en el sentit d’eliminar el paràgraf  “donant la sensació que s’ha fet únicament 
per ocultar la part més obscura de la Casa Reial i concretament la part més obscura de 
Joan Carles I”. 
 
El Sr. Batle demana al grup proponent la votació per separat dels apartats de la part 
resolutiva.  
 
El portaveu del grup del PSM-IV-EM accepta la proposta de votació separada i també 
l’esmena proposada. 
 
Les intervencions en el present punt es troben enregistrades en el suport digital del 
compact disc que s’annexa i forma part d’aquesta acta, degudament diligenciat pel 
secretari general de la corporació (minutatge: de 1:56:15 a 2:20:23) 
 
Finalitzades les intervencions, es passa a votació separada, amb el següent resultat: 
 
Punt 1: set vots a favor (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i 
el Sr. Amer Artigues –AIPC- ), sis vots en contra (Partit Popular de Manacor, ALM i Sra. 
Bover Sansó –Coalició per Manacor- ) i vuit abstencions (Coalició per Manacor, Sr. 
Gomila Capó –AIPC- i Sr. Perelló Román), per la qual cosa resulta aprovat el primer punt. 
 
Punt 2: quatre vots a favor (PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i Sr. Amer Artigues –
AIPC), catorze vots en contra (Coalició per Manacor, Partit Popular de Manacor, Sr. 
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Gomila Capó –AIPC-, ALM i Sr. Perelló Román) i tres abstencions (Grup Municipal 
Socialista), per la qual cosa queda rebutjat el punt segon.  
 
Punt 3: set vots a favor (Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EM, Esquerra Republicana i 
Sr. Amer Artigues –AIPC) i catorze vots en contra (Coalició per Manacor, Partit Popular 
de Manacor, Sr. Gomila Capó –AIPC-, ALM i Sr. Perelló Román) i cap abstenció, per la 
qual cosa queda rebutjat el punt tercer. 
 
En conseqüència el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la moció que seguidament es 
transcriu: 
 
“MOCIÓ SOBRE LA CONVOCATÒRIA D’UN REFERÉNDUM SOBRE LA 
MONARQUIA 
 
La recent proclamació i coronació del rei Felip VI ha tornat a obrir amb força el debat 
social sobre la forma política de l’Estat. 
 
La monarquia és la forma política que va preveure la dictadura per a succeir el general 
Franco a la Ley de Sucesión de la Jefatura de Estado de 1947.  Més concretament, Joan 
Carles de Borbó va ser nomenat hereu del dictador per la Ley Orgánica del Estado 
1/1967 de 10 de gener. 
 
Posteriorment, en el procés constituent de la Transició es va portar a terme sense 
encarar el debat entre monarquia o república i enmig d’un clima de por per la proximitat 
de la dictadura i l’amenaça militar. 
 
Si bé és cert que la monarquia es va aprovar per referèndum dins la Constitució de 
1978, aquesta es presentà com un bloc i sense destriar-se d’altres punts com les 
llibertats fonamentals o el dret d’autonomia de les nacionalitats o regions.  Els ciutadans 
espanyols no varen poder decidir llavors, i no han pogut fer-ho encara, si volien 
continuar, o no, amb un rei com a cap d’Estat tal i com es va fer en altres països, per 
exemple Itàlia el 1946. 
 
En els darrers anys, la monarquia ha patit una progressiva pèrdua de popularitat entre 
els ciutadans a causa de la crisi econòmica, de la desconfiança general en les 
institucions polítiques i dels casos de corrupció.  Tot plegat fa que sigui convenient 
permetre als ciutadans exercir el dret a decidir sobre la forma política de l’Estat com 
una manera d’aprofundir en el sistema democràtic. 
 
Per tot això, es proposa al ple l’adopció dels següents 
 
ACORDS 
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1.- L’Ajuntament de Manacor, una vegada s’ha proclamat el nou rei Felip VI, reconeix 
el dret a decidir sobre qualsevol aspecte de la vida política que tenen els ciutadans, les 
ciutadanes i els pobles, i insta al Govern Espanyol a celebrar un referèndum per a 
decidir la forma política de l’Estat, segons consigna l’article 92 de la Constitució 
Espanyola i la Llei Orgànica 2/1980 de 18 de gener, sobre la regulació de les diferents 
modalitats de referèndum”. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Nicolau Conti Fuster     Antoni Pastor Cabrer 
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AJUNTAMENT PLE 
Sessió 12/2014 ordinària  
 
 
ÍNDEX DEL DOCUMENT D’ENREGISTRAMENT AUDIOVISUAL DE LA 
SESSIÓ DE 14 DE JULIOL DE 2014  
 
Ordre del dia 
 
Punt de l’ordre del dia Situació de minutatge 
1.  Acta sessió 11/2014 ordinària 
 

Primera part: 
De: 0:08:22 
A:.. 0:08:30 

2. Donant compte de l’informe de la Secretaria General relatiu 
al vot de qualitat que correspon al batle per decidir els empats 
en les votacions del Ple 

De: 0:08:36 
A:.. 0:11.47 

3. Donar compte de les resolucions dictades en el mes de juny 
de 2014 

De: 0:11:57 
A:...0:17:57 

4. Precs i preguntes De: 0:18:03 
A:...1:49:21 
Segona part: 
De: 0:00:01 
A:   0:16:02 

Dictàmens de la Comissió Informativa General  
5. Relatiu a la ratificació de l’acord de la Junta de Govern 
Local d’aprovació de la proposta de la delegada d’Urbanisme 
d’emetre informe del projecte i estudi d’impacte ambiental del 
parc fotovoltaic de Santa Cirga i Son Crespí Nou. 
 

De: 0:16:04   
A:...1:04:16 

6. Relatiu a la proposta de la delegació d’Urbanisme sobre no 
tramitació modificació puntual Normes Subsidiàries per 
ampliació d’usos al Polígon Industrial 

De: 1:04:21  
A:...1:53:00 

7. Relatiu a la proposta de la delegació d’Urbanisme 
d’aprovació del projecte de legalització i reconeixement 
extrajudicial de factura 

De: 1:53:04 
A:...1:53:50 

8. Relatiu a la proposta de la delegació de Porto Cristo 
d’aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdit 

De: 1:54:04  
A:...1:56:00 

Mocions  
9. Moció de Grup Municipal PSM-IV-EM sobre la 
convocatòria d’un referèndum sobre la monarquia 

De: .1:56:06  
A:....2:22:37 
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